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SPRÁVA 

o činnosti Asociácie hasičov na dôchodku  

od posledného valného zhromaždenia v roku 2022 a 2023. 

 

 

Vážené delegátky, Vážení delegáti a milí hostia, schádzame sa na Valnom zhromaždení 

Asociácie hasičov na dôchodku po roku a pol, aby sme zhodnotili našu činnosť od 

posledného valného zhromaždenia, ktoré sa konalo v septembri roku 2022. V tejto správe 

sa budeme venovať najmä činnosti a postaveniu našej asociácie a plneniu úloh, ktoré sme 

si vytýčili v stanovách asociácie. Za naše základné ciele považujeme najmä združovať 

hasičov na dôchodku na princípoch spolupatričnosti, vzájomnej pomoci a solidarity. Chrániť 

práva a oprávnené požiadavky našich hasičov – seniorov a obhajovať ich záujmy. 

A napokon zabezpečovať pre nich právnu pomoc, a pomoc v oblasti sociálnej starostlivosti. 

 

Poviem otvorene, že keď sme si tieto úlohy dávali, mysleli sme viac-menej, že sú to formálne 

podklady pre činnosť našej asociácie. Veď kto by chcel robiť prieky seniorom a nebodaj sa 

snažiť o ich diskreditáciu. No už rok 2018 nás zobudil. Vtedy na základe nevhodne 

formulovaného paragrafu v zákone 328/2002 zastavili vyplácanie výsluhových dôchodkov 

takmer trom stovkám hasičov vo výslužbe. Dva roky trvalo kým sme dosiahli, aby tento 

diskriminačný paragraf stratil platnosť. 

 

Opäť sme verili, že to bola iba chyba a už bude všetko v poriadku a že snahy o zasahovanie 

do sociálnych istôt hasičov na dôchodku sú minulosťou. Vývoj v spoločnosti hovorí však 

niečo iné. Len v nedávnej minulosti sa začali v spoločnosti podsúvať názory, že seniori žijú 

na účet dnešnej aktívnej populácie. Tvrdenie, že na vyššie dôchodky sa budú musieť 

poskladať všetci ostatní pracujúci, ktorí budú musieť dofinancovať vyššie náklady Sociálnej 

poisťovne. Toto tvrdenie je scestné a osobne považujem takéto názory za cynizmus voči 

seniorom a za hrubý politický kalkul. Jedným z príkladov je napríklad valorizácia 

výsluhových dôchodkov ktorá ukrátila výsluhových dôchodcov o 6 mesiacov zvýšeného 

dôchodku.  

 

V priebehu rokov 2022 a 2023 sme počas blízkej spolupráce s Asociáciou policajtov vo 

výslužbe zistili, ako často musela táto asociácia často reagovať na pokusy znevýhodniť 

výsluhových dôchodcov rôznymi legislatívnymi obmedzeniami. A práve na podnet Asociácie 

policajtov vo výslužbe bola koncom roka 2022 založená Únia výsluhových dôchodcov. Dnes 

združuje viac ako 10 tisíc policajtov, vojakov a hasičov vo výsluhe a je do určitej miery 

zárukou, že sa bezprávie voči výsluhovým dôchodcom nebude ľahko presadzovať. Činnosť 

ÚVD v roku 2023 je v priložený v materiáloch na dnešné valné zhromaždenie.  
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Základným okruhom činnosti našej asociácie je pravidelné stretávanie sa našich členov ale 

aj ďalších bývalých hasičov a takýmto spôsobom prehlbovať ich spoluprácu 

a spolupatričnosť. Na týchto stretnutiach sa dozvieme aj čo našich členov trápi a spoločne 

hľadáme riešenie ich problémov. S uspokojením konštatujem, že stretávanie sa našich 

členov v roku 2023 prebehlo takmer vo všetkých miestnych organizáciách AHD. Za to by 

som chcel poďakovať všetkým predsedom a členom krajských výborov. Problém máme len 

v Nitrianskom kraji, kde sa nám dodnes nepodarilo založiť ani jednu miestnu organizáciu. 

Naša snaha získať zodpovedného hasiča - dôchodcu, ktorý by sa venoval činnosti 

asociácie, však aj napriek rôznym kontaktom vyšla zatiaľ naprázdno. Verím, že v budúcnosti 

sa karta obráti. 

 

Dnes má naša asociácia 7 krajských výborov, 20 miestnych organizácií a v nich spolu 360 

členov. Našou ambíciou je v blízkom období aby sa hasiči na dôchodku stretávali v každom  

okrese. Na tomto mieste je nutné spomenúť, že činnosť našej asociácie nie je financovaná 

z vonku a tak všetky naše náklady si hradíme tzv. z vlastného vrecka. Preto by som chcel 

poďakovať všetkým funkcionárom asociácie za to, že nielen že nemajú žiadne benefity, ale 

svoju prácu vykonávajú na vlastné náklady. V najbližšom období nás čaká ďalšia náročná 

úloha. Je bezpodmienečne nutné omladiť členskú základňu a motivovať mladšie ročníky pre 

prácu v asociácii. 

 

Predsedníctvo AHD sa stretlo v roku 2022 3x. Z toho jedno stretnutie bolo dvojdňové. V roku 

2023 4x. Okrem toho sme rokovali pomocou videokonferencií. Týchto rokovaní sa 

uskutočnilo 6 v roku 2022 a 7 v roku 2023. Obe tieto formy rokovaní predsedníctva AHD 

zabezpečili, že sme sa mohli pravidelne zaoberať potrebami asociácie. Podarilo sa nám 

rýchlejšie a pomerne úspešne reagovať na vzniknutú situáciu a vopred sa pripraviť sa na 

zvýšenie aktivity predsedníctva. Už v roku 2024 je preto potrebné reagovať na potreby 

členov asociácie zriadením jednotlivých špecializovaných úsekov. Najmä sekcie pre  

1. internetovú komunikáciu, 

2. právne poradenstvo, 

3. sociálnu starostlivosť. 

 

Dôležitým krokom k zlepšeniu činnosti asociácie bolo zriadenie účtu vo VÚB, tento akt 

otvoril priestor pre získavanie dotácií v samospráve a sponzorskej podpory sympatizujúcich 

podnikateľov. Dotácie a sponzorské dary by mohli pomôcť pri činnosti organizačných 

zložiek na všetkých úrovniach asociácie. Verím, že sa nám pre podporu našej činnosti 

podarí získať podporovateľov aj z okruhu podnikateľov v požiarnej ochrane.  

 

Vážené dámy, vážení páni, 

pre našu asociáciu je zvlášť dôležitá spolupráca s Ministerstvom vnútra SR a najmä 

s Hasičským a záchranným zborom MV SR. V minulom roku práve spolupráca s prezídiom 

HaZZ MV SR vytvorila lepšie podmienky pre dosiahnutie cieľov asociácie. Najdôležitejším 

krokom bolo podpísanie dohody o spolupráci. V nej sú dohodnuté viaceré ustanovenia, 

ktoré výrazne pomôžu asociácii napĺňať jej poslanie.  
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V januári som sa stretol s prezidentom HaZZ pplk. Ing. Adriánom Mifkovičom, ktorý 

prezentoval záujem prezídia HaZZ pokračovať v spolupráci s našou asociáciou. Je to pre 

nás veľkým povzbudením a verím, že aj my budeme nápomocní pri riešení niektorých 

otázok sociálneho zabezpečenia hasičov.  

 

Vysoko si ceníme aj ústretovosť Fakulty bezpečnostného inžinierstva Žilinskej univerzity 

v Žiline, a najmä pani dekanke doc. Ing. Eva Sventekovej, PhD. Môžem povedať, že fakulta 

nás zobrala tak povediac pod svoje krídla a v rámci svojich možností podporuje našu 

asociáciu už viac ako tri roky. Veríme že spolupráca bude naďalej pokračovať aj z toho 

dôvodu, že FBI nám ponúkla spoluprácu, ktorú dnes podpíšeme v Memorande o spolupráci 

medzi FBI a AHD.  

 

Pre nás ako bývalých hasičov je dôležitá aj spolupráca s DPO SR. S dobrovoľnými hasičmi 

sme sa stretávali pri požiaroch a veľa našich členov aktívne pracovalo a ešte pracuje 

v zložkách DPO. Veríme, že nájdeme priestor pre vzájomnú podporu a spoluprácu.  

 

Významnou organizáciou, je pre nás aj Odborový zväz hasičov SR. Mnoho hasičských 

dôchodcov je členmi hasičských odborov. Aj v tomto prípade sa budeme, a verím že 

vzájomne, snažiť o spoluprácu medzi našimi organizáciami. 

 

Na záver by som chcel poďakovať našim členom a funkcionárom za ich prácu v asociácii 

a všetkým, ktorí s nami sympatizujú, podporujú našu činnosť a spolupracujú s nami pri 

napĺňaní nášho poslania. 

 

 

Ďakujem za pozornosť 

 


